
Protokół Nr XXXVIII/2021 

Sesji Rady Gminy Lipusz 

odbytej w dniu 24.11.2021 r. 

w Urzędzie Gminy Lipuszu o godz. 1400 

 

Obrady sesji rozpoczęto o godz. 1400. 

Przewodnicząca Rady Gminy Bogumiła Mokwińska dokonała otwarcia sesji. Powitała wszystkich 

zgromadzonych na posiedzeniu /zał. nr 1, 2,3,4 do prot./. Na podstawie listy obecności  

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że sesja jest prawomocna do prowadzenia obrad  

i podejmowania uchwał. Na stan 15 – obecnych było 14. Przewodnicząca poinformowała 

radnych o wprowadzonych zmiana w porządku obrad, do których nie wniesiono uwag, został on 

przyjęty jednogłośnie w następującym brzmieniu: 

 

1. Sprawy regulaminowe: 

a/ otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 

b/zatwierdzenie porządku obrad, 

c/ przyjęcie protokołu ostatniej sesji, 

2. Informacja Wójta za okres międzysesyjny. 

3. Informacja Przewodniczącej Rady dotycząca otrzymanych Interpelacji Radnych. 

4. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a/ odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których nie 

zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne 

b/ wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

ustalenia wysokości stawki tej opłaty, ustalenia stawki opłaty za pojemnik i worek, oraz 

zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli 

nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi 

kompostującymi bioodpady stanowiące odpady komunalne w kompostowniku 

przydomowym. 

c/  ustalenia ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

odbieranymi na nieruchomościach, na których znajdują się domki letniskowe lub 

innych nieruchomościach wykorzystywanych na cele rekreacyjno-wypoczynkowe  

d/ zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Lipusz na lata 2021-2028 

e/  dokonania zmiany budżetu gminy Lipusz na 2021 rok 

f/ ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Lipusz 

5. Wolne wnioski. 

6. Zamknięcie obrad. 
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Przewodnicząca Rady poinformowała, iż zapoznała się z treścią protokołu z XXXVII Sesji Rady 

Gminy Lipusz odbytej w dniu 10.11.2021 r., po czym zapytała Radnych o ewentualne uwagi  

i zastrzeżenia, których nie wniesiono. W wyniku głosowania protokół został przyjęty 

jednogłośnie. 

 

Ad. 2 

Informację za okres międzysesyjny przedstawił Wójt Gminy /zał. Nr 5  do prot./. 

 

Ad. 3 

Przewodnicząca poinformowała, iż nie wpłynęła żadna interpelacja. 

 

Ad. 4a 

Przewodnicząca Rady – odczytała projekt uchwały w sprawie odbierania odpadów komunalnych 

od właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady 

komunalne 

 

Omówienia uchwały dokonał Wójt Gminy Mirosław Ebertowski. 

 

Przewodnicząca Rady – poddała pod głosowanie przyjęcie wcześniej odczytanego projektu 

uchwały.  

W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie. /zał. nr 6 i 7 do prot./ 

 

Ad. 4b 

Przewodnicząca Rady – odczytała projekt uchwały w sprawie  wyboru metody ustalenia opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi, ustalenia wysokości stawki tej opłaty, ustalenia 

stawki opłaty za pojemnik i worek, oraz zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi 

jednorodzinnymi kompostującymi bioodpady stanowiące odpady komunalne w kompostowniku 

przydomowym. 

 

Omówienia uchwały dokonał Wójt Gminy Mirosław Ebertowski. 

 

Radny Krzysztof Lemańczyk- czyli od tej kwoty 6 zł? 

 

Wójt – tak, odpowiednio od jednej osoby, jeśli ktoś zdeklarował, że kompostuje odpady to 

odpowiednio przy 1 osobie to będzie 32 zł przy 2 osobach 31 zł i tak 6 zł odejmuje się od kwoty. 

Tak jak na Komisji Wspólnej Państwu przedstawiałem w sąsiednich gminach te kwoty są na 

podobnym poziomie. One się czasem różnią 1 zł czy 2 zł powiedzmy w tym pierwszym 

przedziałach 1-3 osoby, ale później z kolei kształtują się już na korzyść naszych stawek. Mamy 

taką gradację zastosowaną, wydaje mi się być ona sprawiedliwa. Porównaliśmy te stawki ze 

stawkami, które były przez sąsiednie gminy przyjmowane. Stawka, która teraz u nas obowiązuje 

była już w zeszłym roku. Wiadomo, niektóre gminy też planują podwyżki za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi, także to też nie będzie tak, że zakładamy stawki najwyższe. Chociażby 

sąsiednia gmina Kościerzyna, która jest w Związku Gmin Wieżyca, u nich podstawowa stawka 
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wynosi 38 zł dla wszystkich nieruchomości z ulgą 1 zł za osobę, także tutaj na pewno mamy 

niższe stawki. To dotyczy również Nowej Karczmy oraz miasta Kościerzyna. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy- mieliśmy okazję na posiedzeniu komisji Stałych RG zapoznać się z 

sposobem z jakim zostały te kwoty skalkulowane, porównać je z sąsiednimi miastami, gminami, 

Myślę, że uczestniczyliśmy w tworzeniu tego wszystkiego stąd nie ma pytań. Radny Krzysztof 

Lemańczyk nie uczestniczył i dlatego dobrze, że się dopytuje. 

 

Radny Krzysztof Lemańczyk – ta podwyżka ma być od nowego roku? 

 

Wójt – tak od pierwszego stycznia. 

 

Radny Krzysztof Lemańczyk – mieszkańcy decyzje otrzymują? czy każdy sam sobie liczy? 

 

Wójt – postaramy się dostarczyć informację mieszkańcom z nowymi stawkami. Będą 

przekazywane deklaracje podatkowe, to można także przy tej okazji. 

 

Przewodnicząca Rady – poddała pod głosowanie przyjęcie wcześniej odczytanego projektu 

uchwały. W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie /zał. nr 8,9 do prot./. 

 

 

Ad. 4c 

Przewodnicząca Rady – odczytała projekt uchwały Uchylającą uchwałę nr XXI/130/2020 z dnia 

27 sierpnia 2020 r. w sprawie ustalenia ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi odbieranymi na nieruchomościach, na których znajdują się domki letniskowe lub 

innych nieruchomościach wykorzystywanych na cele rekreacyjno-wypoczynkowe. 

 

Omówienia uchwały dokonał Wójt Gminy Lipusz Mirosław Ebertowski. 

 

Przewodnicząca Rady – poddała pod głosowanie przyjęcie wcześniej odczytanego projektu 

uchwały.  W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie. /zał. nr 10,11 do prot./ 

 

Ad. 4d 

Przewodnicząca Rady – odczytała projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Lipusz na lata 2021-2028 

 

Omówienia uchwały dokonał Wójt Gminy Lipusz Mirosław Ebertowski. 

 

Przewodnicząca Rady – poddała pod głosowanie przyjęcie wcześniej odczytanego projektu 

uchwały. W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie. /zał. nr 12,13 do prot./ 

 

Ad. 4e 

Przewodnicząca Rady – odczytała projekt uchwały w sprawie dokonania zmiany budżetu gminy 

Lipusz na 2021 rok 
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Omówienia uchwały dokonał Wójt Gminy Lipusz Mirosław Ebertowski. 

 

Przewodnicząca Rady – poddała pod głosowanie przyjęcie wcześniej odczytanego projektu 

uchwały. W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie. /zał. nr 14, 15 do prot./ 

 

Ad. 4f 

Przewodnicząca Rady – odczytała projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta 

Gminy Lipusz 

 

Omówienia uchwały dokonała Przewodnicząca Rady Gminy. 

 

Przewodnicząca Rady –poddała pod głosowanie przyjęcie wcześniej odczytanego projektu 

uchwały. W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie. /zał. nr 16,17 do prot./ 

 

Ad. 5 

 

Radny Robert Ebertowski – jakie ustalenia zapadły podczas spotkania o szkole w Tuszkowach? 

 

Wójt – tak jak wspomniałem spotkanie dotyczyło likwidacji szkoły. Uchwała w tej sprawie jest 

przygotowywana w Urzędzie Gminy, praktycznie mamy już ją gotową. Projekt uchwały został 

przekazany do konsultacji. Temat przyszłości szkoły oraz jej funkcjonowania poruszany jest już 

od dawna. Na dzień dzisiejszy do szkoły tej uczęszcza 5 uczniów. Z analizy wynika, że w przyszłym 

roku szkolnym mogłoby dołączyć jedno dziecko. W kolejnych latach sytuacja się nie poprawia 

stąd propozycja żeby szkołę do końca roku szkolnego zlikwidować. Rozmowa była rzeczowa, 

mieszkańcy czy nauczyciele pytali co z budynkiem. Z mojej strony uważam, że budynek powinien 

służyć społeczności lokalnej. Utrzymanie będzie nadal spoczywało na barkach gminy. To jest 

moment, który nie daje nadziei na poprawę sytuacji mieszkańcy i rodzice to rozumieją. Sytuacja 

nie poprawiła się od ostatnich rozmów kilka lat temu. Jeśli chodzi o budynek są różne pomysły. 

Funkcjonuje w Tuszkowach Stowarzyszenie „ Tuszkowska Matka” prowadzące przedszkole i jest 

zainteresowane jakimś szerszym działaniem. Myślę, że to miejsce będzie dalej służyło 

społeczności. Jeśli chodzi o uchwałę, to trzeba będzie na początku roku się spotkać i ją podjąć. 

Musimy zachować ustawowe terminy, które obligują nas m.in. do powiadomienia rodziców itp. 

 

Radny Wojciech Kraskowski – chciałbym zapytać co z odbiorem folii od rolników? Czy coś 

wiadomo w tej sprawie? 

 

Wójt – Złożyliśmy wniosek do NFOŚiGW o dofinansowanie utylizacji tych odpadów 

poprodukcyjnych, bo to nie są odpady komunalne.  Nie są one w zakresie obowiązków gminy. 

Narodowy Fundusz wystąpił z taką inicjatywą, że może dofinansować takie działania. Złożyliśmy 

wniosek, dotyczy on opłaty ok. 500 zł do tony. Jestem też po rozmowach w zakładzie w Sierznie. 

Dużym problemem tutaj było zorganizowanie zbiórki. Folia poprodukcyjna często jest 

przybrudzona a firmy odbierające często chcą mieć ją czystą. Kwestia odpowiedniego 

przygotowania powinna spoczywać na rolnikach. Dlatego są takie wstępne ustalenia, żeby 
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rolnicy sami tą folię dostarczali, na miejscu była by ona oceniana czy jest na tyle czysta, że się 

nada do utylizacji. Rolnicy na pewno dostaną o tym informację na ten temat jak tylko 

dostaniemy potwierdzenie z Narodowego Funduszu. Nie powinniśmy przerzucać tego kosztu na 

mieszkańców. Generalnie moje zdanie jest takie, że producenci tej folii powinni ją odbierać, ale 

na razie to jeszcze tak nie funkcjonuje stąd nasze zaangażowanie, żeby gmina jako pośrednik 

była wsparciem finansowym. 

 

Radny Wojciech Kraskowski – kiedy to może nastąpić? 

 

Wójt – wniosek był składany bodajże w sierpniu, do dzisiaj nie mamy potwierdzenia, że będzie 

pozytywnie rozpatrzony i przyznają nam tę dotację. 

 

Radny Krzysztof Lemańczyk- czy są jakieś nowe informacje o światłowodzie? 

 

Wójt – na dzień dzisiejszy nie mamy żadnych sygnałów ze strony Orange. Można powiedzieć, że 

my się przygotowujemy, ponieważ przy tych drogach, które obecnie budujemy są też układane 

kanały technologiczne to się odbywa z dodatkowym kosztem dla gminy, ale w przyszłości 

powinno to ułatwić rozprowadzenie. Kończymy w tym roku w zasadzie 3 takie inwestycje 

drogowe. Będziemy informowali orange o tym, że maja korzystniejsze warunki i że będą mogli z 

tych kanałów korzystać. Jak na razie z ich strony nie mamy żadnych sygnałów. 

 

Radny Ryszard Ostrowski – czy jest szansa, żeby na wiosnę poprawić ul. Dworcową? 

 

Wójt – trudno powiedzieć czy ta ulica będzie nasza. My wystąpiliśmy z wnioskiem o podpisanie 

porozumienia do PKP na jej przejęcie tej nieruchomości. Z naszej strony wszystkie warunki 

mamy spełnione. Obecnie czekamy na ruch PKP. 

 

Ad. 6 

W tym miejscu porządek obrad został wyczerpany. Przewodnicząca Rady podziękowała za udział 

obecnym i zamknęła obrady XXXVIII Sesji Rady Gminy o godz. 1510. 

 

 

 

Protokołowała          Przewodnicząca Rady 

 

/-/Aneta Spychalska         /-/ Bogumiła Mokwińska 


